
 

                                                       

     

 
Memo 
 

Aan : AB, Colleges en gemeenteraden van Regio Foodvalley 

Van : Dagelijks Bestuur Regio Foodvalley 

Datum  : 4 maart 2020 

Onderwerp  : Binnengekomen wensen en bedenkingen Kaderbrief 2021-2024 

 
De gemeenteraden is de gelegenheid geboden om wensen en bedenkingen op de kaderbrief van 
Regio Foodvalley 2021-2024 kenbaar te maken. In deze memo is weergegeven welke wensen en 
bedenkingen kenbaar zijn gemaakt en hoe het regiobestuur hiermee om wil gaan en hoe dit eventueel 
bij het opstellen van de begroting is meegenomen. 
 
Geen wensen en bedenkingen 
Veenendaal, Renswoude, Rhenen, Ede en Scherpenzeel hebben het regiobestuur laten weten geen 
wensen en bedenkingen te hebben op de voorgelegde kaderbrief.  
 
Nijkerk 
Nijkerk brengt het volgende onder de aandacht van het regiobestuur: 
 
De raad van de gemeente Nijkerk onderkent het belang van de thema’s in de Strategische Agenda 
voor de toekomst van de inwoners van onze gemeente en voor de economische positie van de Regio 
Foodvalley. Omdat bij ons, net als in de andere gemeenten in de regio, de gemeentelijke financiën 
onder druk staan (door onder andere de toenemende uitgaven in het Sociaal Domein) zullen wij in 
onze Voorjaarsnota dit jaar flinke afwegingen moeten maken. Het zal ons daarbij erg helpen als de 
lasten uit de Strategische Agenda 2021 - 2024 zoveel mogelijk passen binnen de nu totaal 
beschikbare budgetten voor Regio Foodvalley. Wij verzoeken u dit bij de inhoudelijke en financiële 
voorbereiding van het nieuwe beleid mee te nemen en ten behoeve van de bestuurlijke besluitvorming 
op dit punt met passende voorstellen te komen. 
 
In het verlengde van het bovenstaande heeft onze raad besloten om de kosten van de uitvoering van 
het nieuwe beleid van de Strategische Agenda Regio Foodvalley 2021-2024 integraal af te wegen bij 
de vaststelling van de voorjaarsnota. 
 
Reactie regiobestuur: 
De raad van Nijkerk benadrukt dat de gemeentelijke financiën onder druk staan. Wij herkennen die 
druk, ook voor de andere gemeenten uit de regio geldt deze druk. Het is goed dat Nijkerk hier 
aandacht voor vraagt en benadrukt dat de regio bij nieuw beleid rekening moet houden met deze 
situatie.  
 
De bijdrage aan de inhoudelijke projecten van Regio Foodvalley is de afgelopen jaren fors 
afgenomen. Dat kwam omdat we te maken hadden met twee beleidsarme begrotingen, vanwege het 
proces om te komen tot een nieuwe strategische agenda. Nu de hernieuwde ambities zijn 
geformuleerd, ontkomen we er niet aan ook te zoeken naar de financiële ruimte om deze ambities 
waar te maken. Daarom is er nieuw beleid in de kaderbrief opgenomen.  
 
Dit neemt niet weg dat het signaal uit Nijkerk luid en duidelijk is, en zoals eerder gezegd ook voor de 
andere gemeenten uit de regio geldt. Bij de nadere uitwerking van de programma’s zal dan ook 
scherp gelet worden op de kosten. Dat er een bepaald budget begroot is, betekent niet 
vanzelfsprekend dat die omvang ook gebruikt moet worden. Het regiobestuur en de samenwerkende 
colleges zullen daarom voorstellen voor nieuw beleid hier nadrukkelijk op toetsen.  



 2 

 
Tenslotte geldt voor alle gemeentes dat de integrale afweging voor nieuw beleid bij de eigen 
voorjaarsnota/perspectiefnota plaatsvindt. 
 
Barneveld 
Barneveld brengt de volgende wensen onder de aandacht van het regiobestuur: 
 

1. Bij al de thema’s binnen de strategische agenda energiebesparing een prominente rol te 
geven; 

2. Toevoegen aan de Strategische Agenda onder het thema Human Capital: Onderzoeken wat 
de mogelijkheden van een sociale coöperatie binnen Regio Foodvalley zijn. 

 
Reactie regiobestuur: 
Bij 1: Bij de Strategische Agenda is veel meer dan eerder sprake van integrale vraagstukken en dus 
ook een integrale aanpak. De urgente noodzaak tot energiebesparing wordt door het regiobestuur 
herkend. En ook dat dat niet een onderwerp is wat alleen bij het programma energietransitie 
(waarbinnen de RES wordt uitgewerkt) hoort, maar ook nadrukkelijk bij de andere thema’s aan bod 
moet komen. Zo bereidt het regiobestuur samen met woningcorporaties en enkele 
vastgoedontwikkelaars in 2020 plannen voor over de verduurzaming van de gebouwde omgeving. 
Maar ook voor de andere thema’s geldt dat kansen voor energiebesparing en opwek van 
hernieuwbare energie vooral gezien en opgepakt moeten worden. Het regiobestuur herkent deze 
wens van de gemeenteraad van Barneveld en zal hier bij de uitwerking van de Strategische Agenda 
rekening mee houden. 
 
Bij 2: Het regiobestuur zal de oproep van de gemeenteraad van Barneveld om te onderzoeken wat de 
mogelijkheden zijn voor een sociale coöperatie binnen Regio Foodvalley doorsturen aan de 
Arbeidsmarktregio Foodvalley, daar past dit onderwerp goed; het valt buiten de scope van het thema 
Human Capital uit de Strategische Agenda. 
 
Wageningen 
Wageningen brengt de volgende wensen en bedenkingen onder de aandacht van het regiobestuur:  
 

1. verbetering toekomstige kaderbieven met als uitgangspunt dat de toelichting op de cijfers in 
de kaderbrieven herkenbaar, begrijpelijk en uitlegbaar zijn zodat de raad haar controlerende 
functie kan vervullen; 

2. in te zetten op verbetering van de (financiële) informatievoorziening van de p&c-cyclus voor de 
volgende kaderbrief waarbij de kennisvraag van de raad leidend is.  

 
Reactie regiobestuur: 
Bij 1: Het regiobestuur realiseert zich dat regionale samenwerking, zowel als gemeenten onderling, als 
in de triple helix, niet altijd overzichtelijk is. Toch is het belangrijk dat raden bij het nemen van 
besluiten een helder beeld hebben van de onderbouwing en de gevolgen van dat besluit. Als dat bij de 
voorgelegde kaderbrief niet bij iedereen voldoende het geval is, is dat aanleiding om daar bij een 
volgende kaderbrief scherper naar te kijken. Hier zal bij de volgende kaderbrief (2022-2025) dan ook 
extra op worden gelet. 
 
Bij 2: Het regiobestuur is zich bewust van de noodzaak van goede, overzichtelijke informatie voor de 
raden. Alleen dan kan de succesvolle samenwerking binnen Regio Foodvalley ook bestendigen. In de 
verantwoording en informatieverstrekking van het regiobestuur aan de raden (of het nu gaat om de 
raadsinformatiebijeenkomsten, het magazine Groei, de verantwoording in de jaarrekening, de nieuwe 
rapportage die in samenwerking met de regiocommissie wordt vormgegeven of de terugkoppeling van 
de lokale portefeuillehouder/regiobestuurder) is het goed om de kennisvraag van de raad leidend te 
laten zijn. Het regiobestuur roept raadsleden dan ook op om deze kennisvraag kenbaar te maken aan 
de lokale regiobestuurder/portefeuillehouder, zodat de informatievoorziening van de regio daar nog 
beter op afgestemd kan worden. 
 
Daarbij wil het regiobestuur ook graag benadrukken dat gemeenteraden gebruik kunnen maken van 
het aanbod om medewerkers van het regiokantoor of een regiobestuurder uit te nodigen voor 
inhoudelijke presentaties, toelichtingen op voorstellen of een weergave van de stand van zaken op 
een van de regionale thema’s. 


